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Styremøte, Lokførerskolen REFERAT Møte nr.:  4-2023 

Møte: Fagskolestyremøte, Lokomotivførerutdanningen  

29.9 2023 

 

Sted:  Notodden hotell.   

Referent: Kai Erik Jensen T. 98 86 73 70 Antall sider inkl. denne: 3 

 Til stede: Marit Rønning (Jernbanedirektoratet) (leder), Eirik Hågensen (Jdir), Pål Danielsen (Jdir) Rolf 

Ringdal (Norsk lokomotivmannsforbund), Øyvind Gunnestad (Ansatterepresentant), 

Mekonnen Germiso (Jernbanevirksomhetenes sikkerhetsforening), Guro Ruud Cedell 

(Jernbanevirksomhetenes sikkerhetsforening),  

Fravær: Tor Pålerud (Norsk jernbaneforbund), Nicklas Filstad (studentrepresentant 1-23), 

Kopi til:     
  
  

Saksnr. Innkalling og referat ble godkjent 
 

Informasjonssaker 

• Rektor informert om at vi får nå to nye lærere, samt at vi søker nå etter ny IKT-utvikler 

• Teknologisenteret ved skolen har mye arbeid, og rektor har startet arbeidet med å vurdere 
om skolen bør utvide avdelingen med 1 til 2 nye stillinger. 

• Rektor har hatt møte med leder for Nasjonalt fagskoleråd, Tord Hauge (NHO). Vi diskutere 
positiv tilrettelegging for opptak til det underrepresenterte kjønnet ved fagskolen 

• Rektor har vært på rektorforum for offentlige fagskoler (HØY) Rektor tok opp kvotering av 
studieplasser til det underrepresenterte kjønnet 

• Personalet har vært på 2-3 dager samling i Trondheim. Meget fine og interessante dager, 
selv om vi ikke fikk opplæring i nye lokomotiv som brukes i nord. 

• Skolen har utfordringer med å kunne bruke egne lærerressurser i befaring i førerrom på 
Flirt mv. Det gjelder spesielt tog-sett som «eies av forskjellige selskaper».  

• Skolen informert om at de har fått en juridisk vurdering av hvordan åndsverkloven påvirker 
ansattes produksjon av materiell til skolen og undervisning. «Kort oppsummert går det 
ulovfestede prinsipp ut på at opphavsrett til verk skapt i arbeidsforhold går over til 
arbeidsgiveren i den utstrekning det er nødvendig for at arbeidsforholdet skal nå sitt 
formål.» 

• Skolen vil lansere nytt nettside neste uke. Dette gjøres i samarbeid med 
Jernbanedirektoratet sentralt.  

  

  
18 Høring - Forslag til endringer i lov og forskrift om høyere yrkesfaglig 

Utdanning (vedlegg 1 og 2) 
 
Rektor la fram forslag til høringssvar: 
 
Styret ved Norsk fagskole for lokomotivførere mener det er positivt at 
Kunnskapsdepartementet framhever Forsvarets vanskeligheter ved at et styre ansetter rektor.  
Kunnskapsdepartementet peker på det kan også være hensiktsmessig at Forsvarets skoler gis 
unntak fra fagskoleloven § 12 første ledd om at det er styret som ansetter rektor. 
Lokførerskolen mener at det bør gjelde for alle fagskoler som er under statlig forvalting. Ved 
Lokførerskolen er det Jernbanedirektoratet som ansetter rektor. Stillingen er underlag statens 
ansettelsesmyndighet. 
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Departementet foreslår å endre fagskoleloven § 2 ved å ta inn et nytt andre ledd hvor det 
kommer fram at departementet kan gi forskrift om unntak fra loven, samt nødvendige 
tilpasninger til lovens regler. Lokførerskolen støtter dette. Eksempelvis kan en fagskole ha 
behov for unntak fra regler om opptak. 
 
Styret ved Norsk fagskole for lokomotivførere mener det er positivt at departementet åpner for 
å endre bestemmelsene om skikkethet ved at fagskoler kan fastsette egne spesielle 
opptakskrav, og at enkelte krav kan fastsettes også under fagskoleutdanningen når det er 
nødvendig for gjennomføringen av fagskoleutdanningen. Skolen mener dette vil gjøre det 
lettere for studentene, og føre til mer likebehandling av lignende utdanninger.  
 
Norsk fagskole for lokomotivførere mener at det er uheldig at Kunnskapsdepartementets 
endringer ikke foreslår endringer innen positiv særbehandling av det underrepresentert kjønn 
under opptak. Lokførerskolen har behov for å kunne tilrettelegge for plasser til det 
underrepresenterte kjønnet en periode framover. Det ville være riktig og klokt at dette blir 
stadfestet i fagskolelov og/eller -forskrift. Det bør gjøres gjennom for eksempel kvoter i 
opptaket. 
 
Vedtak 
 
Styret ber rektor oversende det foreslåtte høringssvaret til Kunnskapsdepartementet på vegne 
av styret. 
 

19 2. Tertialrapport 
(vedlegg 3) 
 
Vedlegget var en inkurie ikke lagt med i innkallingen saken. Rektor gjennomgikk vedlegget i 
møtet.  Vedlegget legges ved i dette referatet – vedlegg 5 
 
Vedtak 
Styret tar 2. tertialrapport til orientering   
 

20 Plan for evaluering av prosjektet Nettbasert utdanning med samlinger 
(vedlegg 4) 
 
Styret diskuterte saken godt og nøye. 
Styret anbefaler at skolen også bruker eksterne til å evaluere prosjektet. Det gjelder spesielt 
innen nettpedagogisk tilrettelegging. Det kan for eksempel bruke eksterne fra annen høyere 
utdanning som har arbeidet med nettpedagogisk opplæring. Rektor vil formidle dette til 
prosjektgruppa.  
 
Styret diskuterte om saken burde bli utsatt. Det ble fremmet forslag om å utsettes saken.  
 
Norsk Lokomotivførerforbund sin representant mente at han ikke kunne være med å vedta 
kulepunkt 2 under det utsendte forslaget fra rektor:  
 

«Styret vedtar å videreføre prøveordningen ved å tilby opptak til ytterligere ett til to 
kull for nettbasert utdanning med samlinger våren 2024 for å få mulighet for å kunne 
gjøre en grundig evaluering, justering og utbedring av ressursbruk, metodikk og 
gjennomføring av behov.»  

 
Ringdal begrunnet Norsk Lokomotivførerforbunds synspunkt med at en mener det er riktig å 
gjennomføre evalueringen av et slik prøveordning før det tas inn nye kull på nettbasert 
utdanning med samlinger. 
 
Styret arbeidet fram følgende forslag til vedtak i møtet:  
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• Styret vedtar planen for evaluering (vedlegg 3) 

• Styret vedtar å utvide prøveordningen ved å tilby opptak våren 2024 til ytterligere ett 
kull for nettbasert utdanning med samlinger, med oppstart våren 2025.  

• I perioden fram til styremøtet i desember-23 vil skolen og styret arbeide for god 
informasjon til sektoren om prøveordningen.  

• Styret vil komme tilbake til riktig antall studieplasser for 2024/25, når 
Jernbanedirektoratet har gitt sine studenttall for opptaket 

 
Votering: 
 
Vedtak om å utsette saken falt mot to stemmer. 
Norsk Lokomotivførerforbund- og ansatte-representanten stemte for å utsette saken.  
 
Styrets forslag for vedtak ble vedtatt mot en stemme:  
Norsk Lokomotivførerforbund stemte mot vedtaket.  
 
Vedtak 
 

• Styret vedtar planen for evaluering (vedlegg 3) 

• Styret vedtar å utvide prøveordningen ved å tilby opptak våren 2024 til ytterligere ett 
kull for nettbasert utdanning med samlinger, med oppstart våren 2025.  

• I perioden fram til styremøtet i desember-23 vil skolen og styret arbeide for god 
informasjon til sektoren om prøveordningen.  

• Styret vil komme tilbake til riktig antall studieplasser for 2024/25, når 
Jernbanedirektoratet har gitt sine studenttall for opptaket 

 

21 Studiebarometeret 2023 
Vedlegg 4 
 
Rektor gjennomgikk studiebarometerets tall 
Styret framhevet at det er meget god resultater som viser at skolen arbeider godt. 
 
Forslag til vedtak 
Studiebarometeret 2023 tas til orientering 
 

22 Eventuelt 
 
Styret avlyser planlagt styremøte i november. Jernbanedirektoratets tall for antall studenter i 
opptaket 2024 vil bli sendt ut som en høringssak på e-post.  
 
Norsk Lokomotivførerforbund informerte om at de var bekymret for hvor mange 
lokomotivførerkandidater Norge trenger i framtiden. Norsk Lokomotivførerforbund mente at det 
er stor usikkerhet på grunn av pensjonsordninger, ruteendringer og planlagte ansettelsestall 
de hadde fått gjennom tillitsvalgte i foretakene. 
Jernbanevirksomhetenes sikkerhetsforening informerte om at de også vil gjennomgå behovet 
nøye. 
 
Norsk Lokomotivførerforbund og Jernbanevirksomhetenes sikkerhetsforening vil oversende 
sine analyser til Jernbanedirektoratet og skolen, så grunnlaget for beslutningen om antallet 
som tas opp ved Lokførerskolen blir best mulig for 2024 og 2025.  
 

 Neste styremøte er planlagt 12. desember på Posthuset kl 1430. Etter møtet planlegger styret 
en styremiddag på en restaurant i nærheten 

 


